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PROTOKÓŁ NR XXIII/08 
z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 
odbytej w dniu 5 września 2008 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 
 
Ustawowa liczba radnych 27 
Stan faktyczny radnych  27 
Radni obecni    25 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie XXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r.            
w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008; 

b) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej 
likwidacji Wojewódzkiej Przychodni Stomatologicznej w Łodzi; 

c) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej 
ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Marii 
Skłodowskiej – Curie w Zgierzu; 

d) wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej 
ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Marii 
Skłodowskiej – Curie w Zgierzu. 

3. Zamknięcie obrad XXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Józef Dziemdziela otworzył XXIII sesję Rady 
Powiatu Zgierskiego o godz. 910 .  
Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności, którą podpisało 25 radnych. 
Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  
w Zgierzu oraz gości. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ sesja została zwołana na wniosek Zarządu Powiatu 
Zgierskiego. 
Wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 28 sierpnia 2008r.  w sprawie zwołania XXIII 
sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad. 2a) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 
27 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008                         
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Skarbnik Powiatu Zgierskiego Jarosław Sosnowski w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił 
projekt uchwały. Zwrócił uwagę na kwestię zabezpieczenia środków na zapłatę podatku VAT 
od odszkodowań wypłaconych przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad za 
przejęcie nieruchomości Powiatu Zgierskiego przeznaczonych pod budowę autostrad. Jest to 
nowy temat zarówno dla powiatu jak i dla Urzędu Skarbowego w Zgierzu, który mimo tego, 
Ŝe tych autostrad na terenie Powiatu Zgierskiego budowanych jest dość duŜo w skali kraju             
nie potrafi zająć jednoznacznego stanowiska. Z tytułu tych odszkodowań do budŜetu Powiatu 
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Zgierskiego wpłynęła Kwota ponad 1.800.000 zł.  Zarząd wystąpił do Ministra Finansów                
z prośbą o wydanie interpretacji w temacie ewentualnego obowiązku podatkowego,                    
czy takowy powstaje, a jeŜeli tak to w jakiej wysokości naleŜy ten podatek odprowadzić.  
Zarząd ma nadzieję, Ŝe nie będzie obowiązku odprowadzenia tego podatku, jednak dopóki nie 
ma interpretacji w tym zakresie proponuje zabezpieczyć środki na ten cel.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji BudŜetowo-Finansowej               
oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24  radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 
 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIII/209/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 5 września 2008r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego  na rok 2008  stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 2b) 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Łódzkiego dotyczącej likwidacji Wojewódzkiej Przychodni Stomatologicznej w Łodzi 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Starosta Zgierski Jacek Socha w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 
Społecznej do projektu uchwały. 
 
Dyrektor Wojewódzkiej Przychodni Stomatologicznej w Łodzi Maciej Świder przekazał 
opinię związków zawodowych w przedmiotowej kwestii. Związki Zawodowe są przeciwni, 
Ŝeby likwidować Przychodnię, natomiast są za jej prywatyzacją.  
Następnie wskazał na pewne nieścisłości podane w uzasadnieniu decyzji Urzędu 
Marszałkowskiego. Przychodnia jest placówką, która udziela świadczeń medycznych 
szerszemu gronu niŜ podanemu w uzasadnieniu z Łodzi – Śródmieścia i okolic. Przyjmowani 
są pacjenci z całego województwa łódzkiego jak równieŜ województw ościennych.    
Nieprawdą jest teŜ, Ŝe placówka przynosi straty. Podana strata jest stratą wykazaną w połowie 
roku natomiast po całorocznym bilansie Przychodnia osiąga zyski. 
W opinii dyrektora to są argumenty, które przemawiają za tym, Ŝe placówka rzeczywiście 
powinna istnieć; moŜe nie jako jednostka Urzędu Marszałkowskiego, ale przynajmniej 
sprywatyzowana.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIII/210/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 5 września 2008r. w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej likwidacji Wojewódzkiej Przychodni 
Stomatologicznej w Łodzi  stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad. 2c) 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego 
im. Marii Skłodowskiej – Curie w Zgierzu stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 
Społecznej do projektu uchwały. 
 
Radna Maria Sobczak-Kaleta zastanawiała się dlaczego Rada wyraŜa opinię nad faktem jakim 
jest likwidacja części alergologicznej, która miała miejsce 2,5 roku temu. 
 

Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Marii Skłodowskiej-Curie                         
w Zgierzu Mariusz Jędrzejczak podkreślił, i Ŝ uchwała Sejmiku Województwa Łódzkiego ma 
charakter czysto porządkowy. Szpital w tej chwili doprowadza do zgodności stanu prawnego 
ze stanem faktycznym. I tak naprawdę w tej chwili nie dokonuje się Ŝadnego ograniczenia 
działalności Szpitala poprzez likwidację w jego strukturze „Oddziału Interny Dziecięcej                  
i Alergologii”, bo ono się dokonało prawie 3 lata temu.   

 
Radny Adam Bączyk przypomniał, Ŝe podobna sytuacja miała miejsce w ubiegłym roku, 
kiedy to Rada wydawała opinię dotyczącą ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego im. Marii Skłodowskiej – Curie w Zgierzu poprzez likwidację w jego 
strukturze „Zespołów wyjazdowych W i R”, która dokonana została 10 lat temu.  
 
Dyrektor zaznaczył, Ŝe funkcję dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego                   
w Zgierzu pełni od 12 maja br. W tej chwili przeglądając statut Szpitala, jego strukturę 
organizacyjną z faktyczną strukturą dyrektor juŜ wie, Ŝe są takie jednostki, które dawno               
w tym Szpitalu nie funkcjonują, a w statucie są. W związku z tym na pewno takie uchwały 
porządkowe jeszcze się pojawią.  
 
Radny Krzysztof Kozanecki uwaŜa, Ŝe tego typu działanie jest lekcewaŜeniem Rady Powiatu, 
Sejmiku Województwa, a przede wszystkim społeczeństwa.  Rada jest ośmieszana, bo jaką by 
nie wydała opinię to ta działalność i tak juŜ nie jest prowadzona. „Kto podjął decyzję w 2005 
roku o likwidacji tego Oddziału faktycznym, a dopiero po jakimś czasie zastanowiono się, Ŝe 
trzeba do tego decyzji formalnej. Coś jest nie tak. Sytuacja naprawdę jest bardzo niepokojąca, 
bo jeŜeli w innych zakresach Ŝycia publicznego będzie tak, Ŝe najpierw będziemy tworzyć 
rzeczywistość, a potem do tej rzeczywistości tworzyć prawo to tak na dobrą sprawę moŜemy 
zlikwidować całą administrację i róbmy wszyscy co chcemy, a potem niech prawnicy, niech 
politycy spróbują z tego ułoŜyć jakiś porządek prawny.” 
Radny poinformował, Ŝe radni Klubu Platforma Obywatelska rozwaŜali propozycję zdjęcia 
tego punktu z porządku obrad. Jednak po zastanowieniu się doszli do wniosku, Ŝe nie jest to 
dobry pomysł, poniewaŜ nie wydanie opinii w tej sprawie będzie odczytane przez Sejmik jako 
wyraŜenie pozytywnej opinii.  
Radny zastanawiał się czy Zarząd nie powinien wystąpić do Wojewody o rozpoczęcie 
czynności sprawdzających jak mogło dojść do rozpoczęcia faktycznej procedury 
likwidacyjnej Oddziału 3 lata temu.  
 
Starosta w imieniu Zarządu prosił o niezdejmowanie przedmiotowego projektu uchwały                
z porządku obrad. UwaŜa, Ŝe obowiązkiem jest wyraŜenie stanowiska negatywnego, które 
będzie pewnym symbolem. Na pewno Zarząd stanowisko w osobnym piśmie wyrazi i prześle 
je do Urzędu Marszałkowskiego.  



 4

 
Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej radny Tytus Budźko 
oświadczył, iŜ Komisja jest bardzo zaniepokojona faktem przedstawienia radnym do 
opiniowania uchwał, które juŜ miały miejsce.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23  radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIII/211/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 5 września 2008r. w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiego 
Szpitala Specjalistycznego im. Marii Skłodowskiej – Curie w Zgierzu stanowi załącznik nr 10 
do protokołu. 
 
Ad. 2d) 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego 
im. Marii Skłodowskiej – Curie w Zgierzu stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  

 
Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 
Społecznej do projektu uchwały. 
 
Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego powiedział, iŜ Przychodnia 
Stomatologiczna funkcjonuje i na pewno do końca tego roku będzie funkcjonowała. Są dwa 
powody likwidacji tej Przychodni. Pierwszym powodem jest powód finansowy. Dyrektor 
szacuje, Ŝe ta Przychodnia w tym roku przyniesie stratę rzędu 230-240 tysięcy złotych. 
Związane jest to głównie z odejściem specjalisty ortodonty i z nim 1/3 kontraktu, który 
dyrektor był zmuszony zwrócić do Narodowego Funduszu Zdrowia.  Nie będzie  Ŝadnego 
problemu z zabezpieczeniem świadczeń, poniewaŜ Miejski Zespół Przychodni Rejonowych                     
w Zgierzu i prywatna firma Ladenta zgłosiły akces przejęcia tego kontraktu i pacjentów.           
Dla przypomnienia dyrektor podał, Ŝe 90% usług stomatologicznych to są usługi juŜ 
sprywatyzowane i się opłacają w prywatnych strukturach.   
Drugim powodem jest powód logistyczny związany z funkcjonowaniem wewnętrznej 
struktury Szpitala i zmianami jakie w tej strukturze powinny nastąpić. Przychodnia mieści się 
na parterze budynku, w którym na piętrach znajdują się Oddziały Psychiatrii Męskiej                     
i śeńskiej. Oba te Oddziały oferują dzisiaj taki standard, który w przekonaniu dyrektora urąga 
wszelkim standardom takim cywilizacyjnym w jakich się powinno leczyć pacjentów. Szpital 
otrzymał z Urzędu Marszałkowskiego pieniądze na przygotowanie projektu remontu obu tych 
oddziałów. Prace projektowe w tej chwili trwają i wiadomym jest, Ŝe muszą one być 
zrealizowane w standardach roku 2012. Konsekwencją przyjęcia tego załoŜenia jest sytuacja 
taka, Ŝe część łóŜek, które dzisiaj są na tych Oddziałach będą musiały być zlikwidowane, 
poniewaŜ zgodnie z tymi standardami, które mają obowiązywać w roku 2012 sal 5-cio 
łóŜkowych być nie moŜe. Musi być zachowana odpowiednia ilość metrów na łóŜko, dojście 
do pacjenta itd. Sytuacja jest równieŜ taka, Ŝe Oddziały Psychiatrii i Męskiej i śeńskiej to są 
jedne z niewielu oddziałów w tym Szpitalu, które generują dodatni wynik finansowy i utrata 
kaŜdego łóŜka jest ewidentną stratą dla Szpitala. Dlatego w interesie Szpitala jest 
niedoprowadzanie do sytuacji, w której straci się zbyt wiele łóŜek psychiatrycznych.                      
W związku z tym ta powierzchnia, którą zwolni Przychodnia Stomatologiczna będzie 
adaptowana na potrzeby Psychiatrii Męskiej i śeńskiej.  
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Radny Adam Bączyk oznajmił, iŜ posiada informację o zamiarze likwidacji Oddziału 
Chirurgii Szczękowo-Twarzowej w Wojewódzkim Szpitalu. W związku z tym zapytał czy 
dyrektor podjął juŜ decyzję o likwidacji tego Oddziału, czy moŜe rozwaŜa moŜliwość 
utrzymania go przynajmniej w jakimś zakresie. Twierdzenie, Ŝe pacjenci zostaną przejęci 
przez Oddział Chirurgii Szczękowo-Twarzowej w Szpitalu Klinicznym im. Barlickiego               
w Łodzi bez  Ŝadnego uszczerbku na dostępności do świadczeń jest w tej chwili bardzo 
optymistycznym podejściem. W opinii radnego likwidacja tego  Oddziału będzie się 
odbywała z niezwykle drastycznymi ograniczeniami, cięciami dostępności świadczeń. 
 
Dyrektor nie podzielił opinii przedmówcy. Oddział Chirurgii Szczękowo-Twarzowej z roku 
na rok przyjmuje coraz mniej pacjentów i ma coraz mniejsze obłoŜenie łóŜek (w I kwartale 
br. wykorzystanie łóŜek wynosiło 14, co stanowi 47%). To jest pierwszy powód kłopotów 
tego Oddziału. Drugi powód kłopotów to jest powód kadrowy tzn. fizyczny brak lekarzy.             
W tej chwili na tym Oddziale jest 3 specjalistów + 1 rezydent. Sytuacja jest taka, Ŝe tak 
naprawdę na te 14 łóŜek statystycznie tych lekarzy jest dość, natomiast do obsługi dyŜurów 
tzw. ostrych dla Łodzi to niestety tych lekarzy jest za mało. I nie ma ich więcej dlatego,               
Ŝe dyrektor dzisiaj nie jest w stanie spełnić wymogów i oczekiwań finansowych lekarzy. 
Lekarze specjaliści mówią, Ŝe oferowaną przez szpital publiczny pensję zarabiają w tydzień  
w prywatnym gabinecie. Poza tym w Ŝadnym Szpitalu, Ŝaden Oddział, który liczy 14 łóŜek 
nie jest Oddziałem, który jest w stanie w jakikolwiek sposób się zbilansować. Ten równieŜ 
nie jest, z tego powodu, Ŝe po prostu brakuje na nim pacjentów.  Oddział ten powinien być 
zupełnie inaczej finansowany, czyli za tzw. gotowość i za wykonanie konkretnego zabiegu. 
Zabiegów planowych na tym Oddziale wykonuje się relatywnie bardzo niewiele. To jest 
Oddział interwencyjny. W opinii dyrektora nie ma Ŝadnego uzasadnienia utrzymywania takiej 
struktury. „Ponadto jest to związane równieŜ ze zmianami strukturalnymi w Szpitalu. 
PoniewaŜ mamy zamiar rozwinąć, podnieść trochę jakościowo poziom chirurgii ogólnej 
(mamy dzisiaj Klinikę z prof. Pomorskim), będziemy  rozwijać oddział diabetologii (mamy 
dzisiaj Klinikę z prof. Drzewoskim).” Dyrektor musi stworzyć warunki dla tych Oddziałów, 
dla tych jednostek, które dają perspektywę pewnego podnoszenia standardu usług 
medycznych i rozszerzenia pewnego wachlarza usług medycznych w tym Szpitalu.  
 
Radny Adam Bączyk zwrócił uwagę, Ŝe likwidacja Oddziału Chirurgii Szczękowo-
Twarzowej, likwidacja stomatologii, wcześniejsza generalna likwidacja stomatologów 
szkołach daje pewien obraz dostępności świadczeń.  
 
Dyrektor tytułem uzupełnienia podał, Ŝe Przychodnia Specjalistyczna Chirurgii Szczękowo-
Twarzowej w Szpitalu zostaje.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    5 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIII/212/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 5 września 2008r.  w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Łódzkiego dotyczącej ograniczenia działalności Wojewódzkiego 
Szpitala Specjalistycznego im. Marii Skłodowskiej – Curie w Zgierzu stanowi załącznik nr 12 
do protokołu. 
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Ad. 3 
Radny Wojciech Budziarski w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej zwrócił się            
z następującym apelem:   
„Klub Radnych Platformy Obywatelskiej zwraca się z propozycją do Rady jak i władz 
Powiatu Zgierskiego o poparcie w organizowaniu zbiórki finansowej dla poszkodowanych             
w nawałnicy powietrznej mającej miejsce w gminie Gorzkowice. Licząc na zrozumienie tak 
państwa jak i mieszkańców naszego powiatu prosimy pana Starostę o pilotowanie tak zacnej 
akcji, jaką jest pomoc finansowa dla ofiar tego kataklizmu. Myślimy, Ŝe my samorządowcy 
będący jednymi z pierwszych pociągniemy innych do finansowania tego wsparcia. Wydaje 
się nam panie Starosto, Ŝe sama strona techniczna przeprowadzenia zbiórki nie będzie 
stanowić problemu. Ludzie ci stracili dorobek całego Ŝycia. Wiemy, iŜ zebrane pieniądze 
będą kroplą w morzu potrzeb, ale jakŜe cenną i niezbędną. Licząc na państwa hojność                       
i zrozumienie w imieniu wszystkich poszkodowanych bardzo wam dziękujemy." 
Radny przekazał powyŜszy apel Staroście. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             
XXIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 955. 

 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        

 
 
 
 
 


